

10 SKJØLD 1577 moh



ca. 4,5 km en vei

approx. 4.5 km one way

ca. 4,5 km pro Strecke



ca. 1,5–2 timer opp

approx. 1.5–2 hours up

ca. 1,5–2 Stunden hoch



ca. 460 høydemeter

approx. 460 meters

ca. 460 m



fra 4–5 år

from 4–5 years


ab 4–5 Jahren

GPS-coordinates starting point 32v 467501 6775754


GPS-coordinates summit 32v 468480 6779326

 Følg E16 til Vang og ta av mot Skakadalen 10 ved bensinstasjonen (*ikke Skakadalen 8*). Bomvei. Fortsett i ca. 9 km etter bommen. Parkering ved grustaket på venstre hånd.

Gå videre langs veien i 300–400 m. Stien mot Skjøld starter til høyre ved Storstølen. Godt merket med hvite V'er. Bratt stigning i starten av turen før det flater ut på platået. Utsikten fra kanten av stupet er noe av det ræeste Valdres har å by på og må oppleves!

 Follow the E16 to Vang and follow the signs to Skakadalen 10 (*not Skakadalen 8*). Toll road. Pass through the toll station and continue for approx. 9 km. Parking area on the left hand side of the road.

Walk along the same road for about 300–400m. The route to Skjøld starts to the right by Storstølen. The route is clearly marked with white V's. In the beginning, it's quite steep, but the terrain levels out on the plateau. The view from the edge of the cliff is one of the most breathtaking that Valdres has to offer and is highly recommended!

 Fahren Sie auf der E16 nach Vang und biegen Sie bei der Tankstelle auf die nördliche der beiden Mautstraßen in das Skakadalen ab (ausgeschildert Skakadalen 10, nicht Skakadalen 8). Nach ca. 9 km gibt es links eine Parkmöglichkeit (Kiesgrube).

Folgen Sie der Straße weitere 300–400m. Bei Storstølen startet rechts der mit Steinmännchen und weißen V's markierte Wanderweg auf den Skjøld. Er ist zu Beginn ziemlich steil, ansonsten aber nicht weiter anspruchsvoll, bis er auf dem Plateau abflacht. Der Blick von der senkrechten Abbruchkante zum Vangsmjøsa hinunter gehört zu den spektakulärsten und atemberaubendsten das Valdres zu bieten hat!



